
 

 

 
2021 Programma begroting gemeente Uden 
 
Voor ons ligt een bijzondere programma begroting. We leven in een historisch 
tijdperk waarin alles anders lijkt te zijn door Corona. We beperken ons persoonlijk 
contact, we maken ons zorgen over mensen die ziek zijn en werken vanuit huis. 
Mensen binnen en buiten de zorg die onvoorstelbaar hard werken om er voor onze 
inwoners te kunnen zijn. Kinderen maken zich zorgen of de scholen wel open kunnen 
blijven, of ze met hun vriendjes kunnen blijven spelen. 
 
Het is ook een tijdperk van hoop. In de samenleving zien we mensen die elkaar als 
vanzelfsprekend helpen, buurtbewoners die boodschappen voor elkaar meebrengen. 
We realiseren ons dat niet alleen de financiële waarden, maar juist andere waarden 
zoals er voor een ander kunnen zijn, ons leven rijk maken. 
 
 
Het is ook een bijzondere begroting want, nu het nog kan, zetten we er graag 
gemeente Uden boven. Dit is de laatste programma begroting vanuit het perspectief 
van enkel de gemeente Uden. Onze blik gaan we verruimen door samen met de 
gemeente Landerd op te gaan in de nieuwe gemeente Maashorst. Een uitdagende 
ontwikkeling. 
 
We gaan afscheid nemen van de gemeente Uden zoals het nu is. En toch zal het 
meeste gewoon hetzelfde blijven. Inwoners blijven gewoon onze inwoners, ook al 
wordt de gemeente groter. Inwoners blijven wonen in de buurten waar ze nu ook 
wonen, al is het onderdeel van de grotere gemeente.  
 
De gemeente Uden en Landerd staan voor een tijdsperk met veel veranderingen. Er 
ontstaan nieuwe kansen om het nog beter te doen voor onze inwoners. We snappen 
dat er geld nodig is voor organisatie kosten. Wat we niet willen is dat er geld over de 
balk wordt gegooid door een nieuw gemeentehuis neer te zetten. Wij zien geen 
redenen om hier veel geld aan uit te geven. We willen geld uitgeven aan mensen, 
niet aan stenen. Vanwege de huidige pandemie hebben de abtenaren laten zien dat 
ze effectief kunnen thuiswerken en daardoor hoeft niet iedereen tegelijkertijd op 
kantoor te zijn. 
 
We hebben goede ervaringen met digitaal dienst verlenen. Zo hebben we gemerkt 
dat kersverse ouders heel graag kun kind via de digitale snelweg willen aangeven. 
Samen met fysiek dienst verlenen kunnen we alle inwoners goed bedienen vanuit de 
huidige gebouwen. Zoals we al in eerdere beschouwingen hebben aangegeven 
willen we ook stimuleren dat onze ambtenaren naar de burgers gaan, in plaats van 
altijd verwachten dat de burger naar het gemeentehuis komt. Een goed voorbeeld 
van persoonlijke dienstverlening vonden we in de uitnodiging van de BOA’s aan de 
inwoners van Uden om bij hen thuis of in de straat te ondersteunen.  
 
 
  



 

 

 
Om ervoor de inwoners te kunnen zijn, moet je weten wat er speelt. U stelt in uw 
programma begroting vol trots dat u wel 40 inwoners heeft gesproken over 
participatie. Wij vinden dat minder dan 0,1 % van onze inwoners spreken geen 
voorbeeld is voor participatie. Hoe gaat u samen met de inwoners van Uden in co-
creatie Uden verder vorm geven? 
 
 
Afval, wat hebben we gemopperd op onze manier van afval scheiden. We zijn er 
inmiddels aan gewend. Helaas trekken we ongedierte aan door de oranje zakken op 
straat te laten leggen. Waarom kan de gemeente niet standaard op een aantal 
lantarenpalen ophangpunten maken voor de wijk? Ook merken we dat in Uden een 
aantal afgekeurde oranje afvalzakken blijven hangen. Niemand voelt zich hier 
verantwoordelijk voor. Op welke manier gaat het college dit oplossen?  
 
 
Door corona zijn veel mensen buiten aan het sporten. Het sportpark wordt zowel in 
de zomer als in de winter intensief gebruikt door vele inwoners. Jammer genoeg 
merken we dat mensen het sportpark mijden doordat ze zich onveilig voelen. We 
willen het college vragen om maatregelen te nemen tegen het scheuren van auto’s 
op de Parklaan en het optreden tegen groepen inwoners die overlast veroorzaken 
binnen het sportpark. 
 
 
Ook wij zijn, net als u, trots op al het groen in Uden. Door samen te werken met 
omliggende gemeenten hebben we de Maashorst op een hoger plan kunnen tillen. 
Deze samenwerking staat op losse schroeven. We willen u met klem vragen om 
weer met elkaar om tafel te gaan zitten en samen eruit te komen zodat ook onze 
toekomstige generatie kan genieten van de prachtige maashorst. De grote beesten in 
de maashorst hebben al veel stof doen opwaaien. Die discussie willen we niet 
overdoen. Toch willen we aandacht vragen voor een evenwichtige verdeling tussen 
alle gebruikers van de Maashorst, zodat niet het hele bos afgerasterd hoeft te 
worden. 
 
 
We zijn blij met de vernieuwing van de Marktstraat. Alleen merken we op dat het niet 
duidelijk is voor mensen hoe ze de winkels veilig kunnen bereiken door de smalle 
zijpaden. Of het is wel duidelijk, maar mensen moeten geholpen worden om zich aan 
de regels te houden. Hoe gaat het college ervoor zorgen dat iedereen op 1,5 meter 
afstand kan blijven en de winkels goed toegankelijk zijn?  
 
 
Cultuur is ontzettend belangrijk in een tijd als deze. We zijn dan ook zeer 
teleurgesteld dat uw ambitie om cultuureducatie te stimuleren een kopie is van vorig 
jaar. Ook toen schreef u al dat u binnen bestaande structuur en middelen nieuwe 
accenten wilde aanbrengen. Wat heeft u nodig om het ook daadwerkelijk te gaan 
doen in plaats van alleen maar op te schrijven dat u het gaat doen? 
 
  



 

 

 
We maken ons ernstige zorgen over de eenzijdige wijkontwikkeling binnen de 
gemeente Uden. De wijken lijken zich steeds meer te concentreren op alleen huur 
woningen of alleen koopwoningen. Als gevolg hiervan is er een verdichting van 
problematiek ontstaan in de huurwijken. Steeds meer inwoners met een psychische-
of psychiatrische beperkingen vinden geen plaats meer in instellingen. Ook het 
plaatsen van statushouders gebeurt in deze wijken. We zien inwoners voor wie dit 
kan, wegtrekken “omdat het onze wijk niet meer is, vroeger hadden we het heel 
gezellig met elkaar”. 
 
Als we heel Uden voor de toekomst leefbaar willen houden, moeten we er NU voor 
zorgen dat we ruimte geven aan wijken waarin (betaalbare) huur en koop als 
vanzelfsprekend samengaat. Op de korte termijn levert dit minder op voor ons 
grondbedrijf. Op de lange termijn besparen we ontzettend veel kosten die 
probleemwijken met zich mee gaan brengen. Wat gaat het college nu doen om de 
druk in de huurwijken te verlagen? 
 
 
In 2013 introduceerde onze koning Willem Alexander de participatie samenleving. Hij 
beloofde dat niemand tussen wal en schip zou vallen. Helaas is dit een loze belofte 
gebleken. Doordat we nog steeds blijven denken vanuit de Participatie Wet, de Wmo 
of Jeugdwet komt van het principe “1 gezin, 1 hulpverlener, 1 plan” niets terecht. We 
vonden - en vinden - het logisch dat de gemeente de toegang van het sociaal domein 
naar het gemeentehuis heeft gehaald. Maar op het moment dat u schrijft dat u 
individueel maatwerk wilt voorkomen, vragen we ons toch echt af waar u mee bezig 
bent. Juist het bieden van maatwerk is nodig omdat iedere inwoner anders is! 
 
Wij willen iedere inwoner de kans bieden om regie te nemen over zijn of haar leven 
te nemen/houden en deel te nemen aan het maatschappelijk leven. Wij zijn er van 
overtuigd, dat als u de talenten van de inwoner aanspreekt, kijkt wat er allemaal 
binnen de wet kan (en dat is veel), en gezamenlijk het maatschappelijk rendement 
afweegt dat u alleen dan tot goede oplossingen komt. Dit bereiken we niet door 
iedereen te willen buitenhouden om maatwerk te voorkomen. Dit kunnen we wel 
bereiken door te vertrouwen in de veerkracht van de inwoner, ook als het even wat 
minder gaat. Samen kunnen we dan een plan maken hoe de inwoner weer regie kan 
nemen. 
 
 
U schrijft dat de transformatie opgave voor de jeugdwet niet lukt, en dat u de rest wil 
overlaten aan de gemeente Maashorst. Deze luxe hebben we niet en dat moeten we 
ook niet willen. Het sociaal domein heeft een flexibele gemeente nodig, die regie 
durft te voeren bij de zorgaanbieders waar dit nodig is, en ruimte biedt aan 
zorgaanbieders die effectief zorg verlenen. Met effectief bedoelen wij zorg verlenen 
waarbij de veerkracht van de inwoner (en de mensen om de inwoner heen), wordt 
ondersteunt. Dit heeft als doel dat de inwoner het weer zelf kan, zonder het alleen te 
hoeven doen. 
 
  



 

 

 
Met 80% van de Udense jeugd gaat het goed. We hebben een bloeiend 
verenigingsleven. Heel veel Udense bedrijven willen jongeren een kans geven. Hoe 
kunt u deze krachten aanspreken rondom de jeugd in plaats van de discussie of het 
een voorziening vanuit de gemeente moet zijn of niet?  
 
 
We hebben in de gemeente Uden vele ontmoetingsplekken voor onze inwoners. De 
afgelopen jaren hebben we deze multifunctionele ruimtes met erg veel regels 
omkleed. Wat kan het college doen om het ontmoeten van inwoners samen te laten 
gaan met het ONT-moeten van opgelegde regels? Zodat ook de buurthuizen de 
ruimte krijgen om te doen wat logisch is? 
 
 
We hebben in Uden prachtige bedrijven staan. Zo staat een Uden een hoofdkantoor 
van een heel bijzonder bedrijf. Ze zijn een van de grootste automatten producenten 
van Europa, wereldleider in stekken van Heesters, maken design lampen van moooi 
en Graypants, maken Kees van der Westen espresso automaten en zijn de grootste 
verpakkers/ompakkers uit de regio. En dit werk wordt door ruim 3.000 medewerkers 
gedaan. Weet u al over welk bedrijf ik het heb? Het bedrijf is mede eigendom van de 
gemeente Uden: het is IBN. 
 
En wat doen we hiermee? In plaats van trots te zijn en samen te werken aan het 
behoud van al deze belangrijke banen creëren we zelf als gemeente een concurrent 
door alleen hele kwetsbare inwoners te plaatsen die alleen een paar uur zittend 
eenduidig werk kunnen doen. En we verplichten IBN om goede medewerkers over te 
plaatsen. U begrijpt zelf toch ook dat een bedrijf alleen kan draaien met de juiste mix 
van medewerkers. En zo gaat dit bedrijf, met al deze banen naar de Filistijnen. Hoe 
gaat het college ervoor zorgen dat er alle type medewerkers worden geplaatst, zodat 
het bedrijf voor al die 3.000 werknemers levensvatbaar blijft? IBN is een van de 
weinige SW bedrijven in Nederland die al die jaren de gemeente een winstuitkering 
gaven. Nu is het tijd dat we er voor hen zijn.  
 
 
Tot slot. We moeten af van het idee dat we nog op de winkel moeten passen. Ik hoop 
dat u net als ik trots bent op de gemeente Uden en stopt met zaken door te schuiven. 
De uitdagingen van de gemeente Uden vragen NU om een antwoord! 
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